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Nyomtatott és online sajtó 
  

Kövér László: vannak olyan nemzeti érdekek, amelyek megkövetelik az ideológiai 

megosztottságon való felülemelkedést 
2024. július 8. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Index.hu, Körkép.sk 

Vannak olyan nemzeti érdekek, amelyek egyenesen megkövetelik az ideológiai 

megosztottságokon való felülemelkedést és azt, hogy együtt védjük a szuverenitásunkat az 

európai embereket eláruló brüsszeli bürokrácia arroganciájával szemben - közölte Kövér 

László a Sieci című lengyel hetilapnak adott interjúban. Az Országgyűlés elnöke rámutatott: ez 

ma már nem pusztán Közép-Európában evidens, hanem az Ibériai félszigettől a Baltikumig 

egyre világosabban mutatkozik meg. Kövér László felidézte a Visegrádi Együttműködés 

közelmúltját, amikor az ECR-hez tartozó PiS, a szociáldemokratákhoz tartozó szlovák Smer, a 

liberális cseh Ano és a néppárti Fidesz miniszterelnökeinek együttműködése mutatta fel a V4 

eddigi legproduktívabb időszakát. Szólt arról, hogy a PiS-t igen, a román AUR-t nem tekintik 

szövetségesüknek, utóbbinak az erdélyi magyar kisebbséggel szembeni soviniszta 

megközelítése nagyon zavaró. Megjegyezte azt is: hiba volt hagyni, hogy orosz-ukrán 

konfliktust a kommunikációban a PiS és a Fidesz, Lengyelország és Magyarország viszonyának 

vízválasztó kérdésévé tegyék, kizárva az eltérő nézőpontokból, eltérő nemzeti érdekek alapján 

tett megközelítések elfogadásának, összeegyeztethetőségének lehetőségét. 

 

Gulyás Gergely: háborúellenes akciótervről döntött a kormány 
2024. július 8. – MTI, Magyar Nemzet 

A Miniszterelnökséget vezető miniszter kérdésre válaszolva Orbán Viktor utóbbi napokban tett 

külföldi látogatásai kapcsán elmondta: "a kijevi, moszkvai és pekingi utat is ott, a helyszínen 

hozták nyilvánosságra", és ezt a gyakorlatot érdemes folytatni. Hozzátette: a kormányfő a 

találkozókat követő órákban az Európai Unió illetékeseinek "pontos és alapos tájékoztatást 

adott" az útjáról, és arról, hogy meglátása szerint mit tehet az EU a béketárgyalások elérése 

érdekében. A békemissziót érő "brüsszeli támadások" szerinte enyhülhetnek, de ez leginkább 

a novemberi amerikai elnökválasztástól függ. Megjegyezte: amennyiben a helyzet nem változik, 

és republikánus győzelem születik, néhány héten belül nagyon sok európai vezető vallja majd 

magát békepártinak. Gulyás Gergely közölte: Orbán Viktor kijevi tárgyalásán ígéretek 

hangzottak el a kárpátaljai magyarok helyzetének javításáról, "legfeljebb magasabb szintről, 

mint korábban". Megjegyezte: ha legalább a 2005-ig érvényben volt szinten garantálják ezeket 

a jogokat, az a két ország kapcsolatait érdemben javítja, ha nem, akkor ez akadálya lesz Ukrajna 

uniós csatlakozásának, "egy ponton túl a tárgyalások folytatásának is". 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/05/17/orban-viktor-olyan-valasztas-elott-allunk-amely-eldonti-a-haboru-es-beke-kerdeset
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/05/17/orban-viktor-olyan-valasztas-elott-allunk-amely-eldonti-a-haboru-es-beke-kerdeset
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/07/08/kover-laszlo-feloldhatok-a-nemzetek-kozotti-kulonbsegek
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/07/08/kover-laszlo-feloldhatok-a-nemzetek-kozotti-kulonbsegek
https://magyarnemzet.hu/belfold/2024/07/hamarosan-kezdodik-a-kormanyinfo-kovesse-nalunk-eloben-5
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Szili Katalin: szükséges, hogy az EU beemelje a kisebbségekkel kapcsolatos 

szabályozásába az Európa Tanács állásfoglalásait 
2024. július 8. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, KISZo.net 

zükségessé vált, hogy az Európai Unió beemelje a nemzeti kisebbségekkel kapcsolatos jogi 

szabályozásába az Európa Tanács állásfoglalásait - jelentette ki Szili Katalin miniszterelnöki 

főtanácsadó a Kisebbségvédelem Európában címmel rendezett nyári egyetem megnyitóján 

hétfőn Budapesten. A Pázmány Péter Katolikus Egyetem Jog- és Államtudományi Karán tartott 

eseményen Szili Katalin arra hívta fel a figyelmet, hogy az EU harminc éve megalkotott 

keretjogszabályai finomításra szorulnak, olyan jogszabályokra van szükség, amelyekben a 

tagállamok nemcsak az érdekeiket, hanem az értékeiket is látják. Az Európai Unió 

adminisztrációja sokkal szívesebben foglalkozik az egyéb kisebbségekkel, a mintegy 6-7 

százalékot kitevő bevándorlók vagy éppen a szexuális kisebbségek jogaival, mint a nemzeti 

kisebbségvédelemmel - hangsúlyozta. Szilágyi Péter, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért 

felelős helyettes államtitkára többi között azt hangsúlyozta, hogy a jogvédelemért cselekedni is 

kell. Kiemelte, hogy a kisebbségi jogok védelme magának a kisebbség életének a védelméről 

szól, és az "absztrakt jogi normák" az eszközei annak, hogy a nyelv, a kultúra, a hagyományok 

és végső soron az ezeket hordozó közösségek megmaradjanak, sőt virágozzanak. 

  
Több mint száztízezren vettek részt idén az erdélyi Vibe Fesztiválon 
2024. július 8. – MTI, Magyar Hírlap, maszol.ro, Vajma.info 

Több mint száztízezren vettek részt az elmúlt hétvégén Erdély legnagyobb magyar zenei 

fesztiválján, a marosvásárhelyi Vibe Fesztiválon - közölték hétfőn az MTI-vel a szervezők. 

Közleményükben azt írták, hogy a hétfőn reggel zárult fesztivál öt napján 112 600 részvevő 

fordult meg, így a Marosvásárhelyen és a szomszédos Marosszentgyörgyön tartott zenei 

rendezvény idén is tartotta növekedési ütemét. "A számok azt mutatják, hogy a Vibe továbbra 

is növekvő pályán van, hiszen évről évre egyre nagyobb érdeklődést vált ki" - idézte a közlemény 

Rés Konrád Gergely főszervezőt, aki szerint a fesztiválozók az öt nap alatt nagyszerű 

produkciókat láthattak, a legnagyobb érdeklődés Jason Derulo amerikai énekes és zeneszerző 

szombati koncertjét övezte. 

 

A diákok több mint háromnegyede vizsgázott sikerrel az érettségin; Kolozs 

megye listavezető, Hargita sereghajtó  
2024. július 8. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

A vizsgázók 76,4 százalékának sikerült az érettségije az óvások előtti eredmények szerint – 

jelentette be hétfőn Ligia Deca oktatási miniszter azt követően, hogy közzétették az első 

eredményeket. Ez az elmúlt tíz év legjobb eredménye. A tárcavezető közölte, a vizsgákon több 

mint 130 000 jelölt vett részt – 116 000 a friss végzettek közül. A sikerességi arány 76,4 

százalék. 39 vizsgázó kapott minden tantárgyból 10-es osztályzatot. Az átmenési arány 3,6 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/07/08/szili-katalin-szukseges-hogy-az-eu-beemelje-a-kisebbsegekkel-kapcsolatos-szabalyozasaba-az-europa-tanacs-allasfoglalasait
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/07/08/szili-katalin-szukseges-hogy-az-eu-beemelje-a-kisebbsegekkel-kapcsolatos-szabalyozasaba-az-europa-tanacs-allasfoglalasait
https://www.magyarhirlap.hu/kultura/20240708-nepszeru-volt-az-erdelyi-vibe-fesztival
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/kozzetettek-az-erettsegi-elso-eredmenyeit-a-diakok-tobb-mint-haromnegyede-vizsgazott-sikerrel
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/kozzetettek-az-erettsegi-elso-eredmenyeit-a-diakok-tobb-mint-haromnegyede-vizsgazott-sikerrel
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százalékkal jobb amúgy, mint tavaly, amikor a diákok 72,8 százaléka vizsgázott sikeresen. Az 

oktatási tárca honlapján közzétett eredmények szerint a 130 041 vizsgázó közül összesen 99 

371-en (95 112-en az idei végzősök közül és 4259-en a korábbi évfolyamok végzősei közül) 

érettségiztek sikeresen. A legalacsonyabb átmenési arány Ilfov (61,3%), Hargita (63,5%), 

Giurgiu (67%) és Teleorman megyében (69,3%) van a miniszteri bejelentés szerint. Eközben 

Kolozs (88,9%), Galac (88,5%), Brăila (87,5%), Bákó (87,9%) és Brssó megye (87,4%) vizsgázói 

teljesítettek a legjobban.  

 

Az országos átlag alatt, de a tavalyinál jobban teljesítettek a háromszéki 

érettségizők 
2024. július 8. – maszol.ro 

Kovászna megyében az idei érettségin résztvevő diákok 66,95 százaléka ment át, és ha csak az 

idei végzősök érettségi eredményeit vizsgáljuk, akkor Háromszéken 73,6 százalékos az 

átmenési arány. Az oktatási minisztérium közlése szerint országos szinten az elmúlt 15 év 

legjobb érettségi eredményei születtek, a vizsgázók 76,4 százaléknak sikerült diplomát 

szereznie, ami országos szinten 3,6 százalékkal jobb eredmény a tavaly nyári értettségihez 

képest. A hétfőn közzétett, óvások előtti eredmények alapján Háromszéken 1308 végzős 

iratkozott fel érettségire és közük 1280-an jelentek meg a vizsgákon, és 857-en érték el a 6-os 

átmenési arányt és szereztek érettségi diplomát. Kovászna megyében tehát idén az óvások előtt 

a végzősök 66,95 százaléka érte el az értettségi diplomához szükséges 6-os átlagot. Tavaly 

Kovászna megyében a nyári érettségin 65,43 százalékos volt a sikeresen vizsgázók aránya. Idén 

Háromszéken 1,5 százalékkal jobb eredmény született, de jócskán elmarad az országos átlaghoz 

képest. 

 

Idén is a román érettségin mentek át a legkevesebben Hargita megyében 

2024. július 8. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Hargita megyében az idei érettségin résztvevő diákok 57, 59 százaléka ment át, míg tavaly 

58,36 százalékos volt az átmenési arány. Azon diákok közül, akik idén fejezték be a 12. osztályt, 

63,5 százalék ment át, tavaly ez az arány 63,7 százalék volt. Nem meglepő, hogy idén is a román 

nyelv és irodalom vizsga sikerült a legrosszabbul a vizsgázóknak Hargita megyében, a diákok 

63,84 százaléka írt ötösnél nagyobb jegyet, egyébként tavaly az átmenési arány 65,84 százalék 

volt a tantárgyból. Idén egyetlen tízes sem született a román vizsgán. A szaknak megfelelő 

kötelező tárgyból a tizenkettedikesek 84,9 százaléka ment át, összesen 13-an írtak 10-est. A 

szaknak megfelelő választható tantárgy is jól sikerült a Hargita megyei diákoknak, ugyanis 91,3 

százalékuk ötösnél nagyobbat írt, 18-an tízes jegyet kaptak.  

 

A Maros megyei végzősök több mint hetven százaléka átment az érettségin 
2024. július 8. – szekelyhon.ro 

Az országos átlag alatt pár százalékkal ugyan, de a Maros megyei végzősöknek több mint hetven 

százaléka sikeresen vizsgázott az érettségi nyáreleji fordulóján. Maros megyében a végzős 

diákok 70,85 százaléka ment át az érettségin – derül ki a Maros Megyei Tanfelügyelőség 
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összesítéséből. Az idén végzettek esetében az átmenési arány 76,94 százalék, a korábban 

végzett évfolyamoknál pedig 27,12 százalék. Román nyelv és irodalomból két diák ért el 10-es 

osztályzatot, anyanyelvből 4-en kaptak tízest, 51-en a szaknak megfelelő kötelező tantárgyból 

(matematika 38, történelem 13), 62-en a választott tantárgyból írt vizsgán.  

 

Fellendítenék a sportéletet Kovásznán, új klubot hoztak létre, 

sportlétesítmények épülnek a fürdővárosban  
2024. július 8. – Krónika 

A napokban jelentette be Kovászna polgármestere, Gyerő József, hogy a helyi, elsősorban 

futballhagyományok előtt tisztelegve létrehozták a Kárpátok SK-t, a városi tanács fennhatósága 

alá tartozó, önálló jogi személyiséggel rendelkező sportklubot. A fürdővárosban új sportbázis 

is épül nagyméretű műfüves futballpályával, melytől nem csak a helyi tömegsport fellendülését 

remélik, hanem azt is, hogy általa aktívabban bekapcsolódhatnak az utánpótlás-nevelésbe, sőt 

a település turizmusát is összekötnék a sporttal.  

 

Egy percig se habozzon, ha segíteni kívánja a szórványban élő magyarokat  
2024. július 8. – szekelyhon.ro 

Két érdekes programja van – immár évek óta – a magyar Miniszterelnökség Nemzetpolitikai 

Államtitkárságának: az évek óta futó Kőrösi Csoma Sándor Program, illetve az annak mintájára 

2015 tavaszán elindított, a Kárpát-medencei szórványmagyarságot segítő Petőfi Sándor 

Program. Ezekre idén is lehet jelentkezni, vasárnap éjfélig. A Kőrösi programhoz hasonlóan a 

Petőfi Sándor Program keretében a Nemzetpolitikai Államtitkárság ösztöndíjasokat küld a 

Kárpát-medence szórvány magyar vidékeire, akik feladata, hogy segítsék az e területeken élő 

magyarságot nyelvük, kultúrájuk megőrzésében. A program hosszútávú célja, hogy megállítsa 

és akár vissza is fordítsa a magyarság számarányának csökkenését a Kárpát-medencei 

szórványvidékeken.  

 

Átveszi a kolozsvári városháza a felújított Farkas utcát, de térkövekre cserélik a 

sok bosszúságot okozó salakos övezetet  
2024. július 8. – Krónika 

A kolozsvári önkormányzat a közeljövőben venné át a kivitelező cégtől a 2020 óta felújítás alatt 

álló Farkas és az Egyetem utcát. A mintegy másfél éves késésében levő munkálatok végére úgy 

kerülne pont, hogy a református templom és a református kollégium előtt a sok bosszúságot 

okozó salakos részt a polgármesteri hivatal térkövekre cserélné. ,,A munkálatok 99 százalékban 

elkészültek, és azok a kiigazítások vannak hátra, amivel a polgármesteri hivatal elégedetlen 

volt. Amint ezeket is megoldja a kivitelező cég, átvesszük a két utca teljes felújítási munkálatait” 

– fogalmazott Oláh Emese alpolgármester.  
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Alulról nézik a román sztárcsapatok a csíkszeredai fociakadémiát, nagyot lépett 

előre a Sepsi OSK is 
2024. július 8. – Krónika 

Továbbra is rendkívül előkelő helyen áll az FK Csíkszereda a romániai futballakadémiák 

rangsorában, miközben a Sepsi OSK is helyet szorított magának a legjobbak között. A Román 

Labdarúgó-szövetség (FRF) közzétette legfrissebb listáját, mely a 2023-2024-es idényre 

vonatkozik. Az ötödször összeállított rangsorban 124 utánpótlás-nevelő egyesület szerepel, 

kilenccel több, mint tavaly. Az élen megőrizte helyét a Konstancai Farul: Gheorghe Hagi 

klubtulajdonos ifjúsági játékosokat nevelő munkája továbbra is nagy elismerésnek örvend, bár 

a 92,53-as összpontszám kevéssel elmarad a tavalyitól (95,7). Nincs változás a második helyen 

sem: a másodosztályos felnőtt csapatot foglalkoztató FK Csíkszereda akadémiai szinten 

továbbra is jobbnak bizonyul Románia legnépszerűbb élvonalbeli együtteseinél.  

 

Érettségi: Kolozs megyében a magyar tagozatos diákok jól teljesítettek 
2024. július 8. – maszol.ro 

Kolozs megyében az érettségi vizsgán az idei végzősök átmenési arányát tekintve a magyar 

tagozat túlszárnyalta a megyei átlagot. A megyében az átmenési arány 85,26 százalék, az idei 

évfolyamon, viszont 88,9 a sikerességi ráta. A magyar tagozaton összességében közel 80 

százalékos az átmenési arány, viszont az idei évfolyamon 90 százalékos, tudta meg a maszol.ro 

Török Zoltán tanfelügyelőtől. Török Zoltán rámutatott, összességében nem születtek gyengébb 

eredmények, mint az elmúlt években. Tapasztalata szerint a Kolozs megyei diákoknak 

általában nem jelentett gondot a román nyelv és irodalom vizsga. Idén arra is volt példa magyar 

tagozaton, hogy a diák románból megkapta az átmenő jegyet, magyar nyelv és irodalomból 

viszont nem, részletezte Török Zoltán. 

 

Harmincnyolc magyar diák sikeresen vizsgázott 
2024. július 8. – Nyugati Jelen 

A bacalaureat.edu.ro honlapon közzétették a nyári érettségi vizsgák óvások előtti eredményeit. 

Temes megyében 4271 diák jelentkezett az érettségi vizsgákra, közülük 3095-en sikerrel vették 

az akadályt. 1172 diák nem ért el átmenő átlagot, négy diákot pedig kizártak a vizsgákról 

(biológia, fizika, matematika és román nyelv írásbeliről egyet-egyet). A megye legnagyobb 

középiskolájából, a Bartók Béla Elméleti Líceumból 49 diák iratkozott be az érettségi vizsgákra, 

közülük 32-nek sikerült a vizsgája, 17-en nem értek el átmenő jegyet (4-en a korábbi 

évfolyamokból). A legjobb érettségi átlag 9,42 volt, ez a diák biológiából 10-est kapott a 

dolgozatára. A legkisebb átmenőjegy 6,36 volt. A Gerhardinum Római Katolikus Teológiai 

Líceum 26 diákja vett rész az érettségi vizsgákon, közülük 21-en sikeresen érettségiztek. A 

magyar tagozatról 6 diáknak sikerült az érettségije, 4-en nem értek el átmenőjegyet (közülük 

2-en korábbi évfolyammal végeztek). A legmagasabb vizsgajegy 9,35 volt, a második legjobb 

vizsgajegyet (9,03) magyar tagozatos diák érte el. 
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Rejtett kincseket hoznak felszínre a pedagógusok  
2024. július 8. – szekelyhon.ro 

A szovátai Teleki Oktatási Központban nyitották meg hétfőn délután a Kárpát-medencei 

magyar pedagógusok egyik legnagyobb fórumát, a Bolyai Nyári Akadémiát, amely a Romániai 

Magyar Pedagógusok Szövetségének szervezésében július 1–26. között zajlik. A 32. alkalommal 

megszervezett nyári képzések főtémája: mérés, értékelés és fejlesztés a közoktatásban. 1993 

óta biztosítja folyamatosan képzéseit a Romániai Magyar Pedagógusok Szövetsége a hazai 

magyar közoktatásban dolgozó pedagógusok számára. Itt a szakmai képzéseken és 

kapcsolatokon túl az emberi kapcsolat- és közösségépítés is kiemelt szerepet kap. Idén Erdély-

szerte kilenc helyszínen, 15 szekcióban, 450 pedagógus részvételével, 74 hazai, anyaországi és 

az Amerikai Egyesült Államokból érkező előadóval szervezték meg a képzéseket, amelynek 

főmegnyitóját Szovátán a Teleki Oktatási Központban tartották hétfőn délután.  

 

Nagyot csalódtak a magyar érettségi eredményeiben a háromszéki diákok  
2024. július 8. – szekelyhon.ro 

Noha országosan az elmúlt 15 év legnagyobb átmenési arányát sikerült elérni, Kovászna 

megyében a tavalyinál egy százalékkal kevesebb végzős teljesítette idén szerencsésen az 

érettségit. Többen érzik úgy, hogy a magyar nyelv és irodalom írásbelin szerzett jegy rontott az 

átlagon, mások a román vizsgán teljesítettek gyengén, és ezért élnek az óvás lehetőségével. 

Nagy általánosságban viszont elégedettek, reálisnak látják az eredményeket.  

 

A tavalyihoz képest valamivel gyengébb eredmények születtek a gyergyószéki 

iskolákban 
2024. július 8. – szekelyhon.ro 

Nem igazán változott a sikeresen érettségizők aránya a gyergyószéki magyar, vagy részben 

magyar nyelvű középiskolákban a 2023-as évhez viszonyítva. Idén is a gyergyószentmiklósi 

Salamon Ernő Gimnáziumban teljesítettek a legjobban a diákok. A gyergyószentmiklósi 

Salamon Ernő Gimnáziumban 150 diák tudása mérettetett meg az érettségi vizsgán, közülük 

117-en örülhetnek a hétfőn nyilvánosságra hozott eredményeknek. A múlt évben 121 diáknak 

lett sikeres a vizsgája az akkori 145-ből. A fellebbezéseben még sokan reménykedhetnek, 

számos érettségizőnek lett a 6-os átlaghoz nagyon közeli eredménye, illetve többen vannak, 

akik 1-1 tantárgyból maradtak a vonal alatt az átmenőt jelentő 5-ösnél alig kisebb jeggyel. A 

„Salamonban” egyébként 9,4-es átlagot ért el a legjobban teljesítő diák, övé a legjobb eredmény 

Gyergyószéken.  
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Szórványból érkező fiatalok táborozásai 
2024. július 8. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

Csángóföldtől Kaliforniáig 700 magyar általános iskolást fogadnak július 6-13. között a Rákóczi 

Szövetség anyanyelvi, vitorlás és túrakerékpár táborai Baján, Orfűn, a Mátrában és 

Sátoraljaújhelyen. Mindezek mellett a balatonkenesei DUE médiatáborba is részt vehet 

kéttucat Rákóczis középiskolás. A bajai anyanyelvi táborba a bácskai szórványból, az orfűi 

vitorlás táborba és a mátrai túrakerékpár táborba ez alkalommal a Felvidékről, a 

sátoraljaújhelyi Anyanyelvi Táborba több mint félezren érkeztek a Kárpát-medencéből és 

Csángóföldről, valamint az Amerikai Egyesült Államokból, Kanadából, Ausztráliából, Új-

Zélandról, Kolumbiából, Egyiptomból, Észak-Macedóniából, Finnországból, Svédországból, 

Franciaországból és Hollandiából. A táborok legfontosabb célja a magyar nyelv és kultúra 

szeretetének és ismeretének erősítése. 

 

Gubík László: Értékalapú együttműködést szlovák értelmiségiekkel, akik helyet 

kaphatnak a Magyar Szövetség listáján 
2024. július 8. – Ma7.sk 

“Egyrészt még túl sok a kérdés a felvidéki magyarság jogállását, alkotmányos helyzetét, 

sorskérdéseit illetően, hogy feladjuk az autonóm politikai cselekvésünket, másrészt, ha az a cél, 

hogy megállítsuk a közösségünk és a politikumunk további szétdarabolását, akkor arra aligha 

lehet az a megoldás, hogy mindenki elkezdi nézegetni, melyik szlovák politikai pártba képzeli 

oda magát. Az etnikai politizálásról lemondani nem lehet, ez erkölcsi parancs is.” – mondta 

Gubík László a Magyar Szövetség választásokon való szerepléséről. “Én nem pártalapon, a 

jelenlegi politikai formációk közül választanék szövetségest, hanem értékalapon.” – tette 

hozzá. 

 

Két este a székelyeknél 
2024. július 8. – Ma7.sk 

A Székelyföldi Magyar Újságírók Egyesülete szervezésében június közepén tartották a 175 éves 

székelyföldi sajtó emlékkonferenciáját a sokunk számára már-már misztikus távolságban levő 

Sepsiszentgyörgyben. Ami számunkra a pluszt adja, hogy három országon átívelő utunk végén 

továbbra is magyarok között lehettünk. Ilyet is produkál a történelem. A történelem viszont 

olyat is produkál, hogy a Székelyföldön immár 175 éve annak, hogy megjelent a Székely 

Hírmondó, mégpedig 1879. június 7-én. Felvidék képviseletében pedig a Ma7 médiacsalád 

főszerkesztője, Molnár Judit beszámolt arról, hogy a szlovák belügyminisztérium befogadta a 

Felvidéki Magyar Újságírók Egyesületének bejegyzési kérelmét, így ennek tudatában került sor 

a vendéglátó székelyföldi és a bejegyzés alatt álló felvidéki szakmai szervezet közötti 

együttműködési szándéknyilatkozat aláírására. 
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XXIX. Hídverő Napok: Bátorkeszin a felújított parkot is átadták 
2024. július 8. – Ma7.sk 

A Hídverő Társulás az elmúlt hétvégén huszonkilencedik alkalommal tartott Hídverő Napokat 

a Duna két oldalán. A magyarországi központi rendezvényre Neszmélyen, a felvidékire pedig 

Bátorkeszin került sor. Ez utóbbi helyszínen egyúttal a községi kasszából felújított kopjafás 

park hivatalos átadása is megtörtént. „A Hídverő Társulás alapgondolata az volt, hogy annak 

tagközségei több területen együttműködjenek. Mivel 1995-ben még nem állt a Párkányt 

Esztergommal összekötő Mária Valéria-híd, ezért annak az ügyét is felkaroltuk. Majd egyebek 

mellett a karvai és a gépkocsikat is szállító, neszmélyi kompjárat beindítását szintén célul 

tűztük ki. (…) Vallva, hogy a Dunának nem elválasztani, hanem összekötni kell minket. 

Örvendetes, hogy jövőre jubilálunk, vagyis már a XXX. Hídverő Napok valósulhatnak meg“ - 

fejtette ki Labancz Roland. 

 

Határtalan kerékpáros ismeretbővítés 
2024. július 8. – Ma7.sk 

A szlovák-magyar határ mentén az elmúlt években egyre több kerékpárút épült ki, a bringások 

pedig szívesen tekernek át akár ezeket is használva másik országba, ahogy történt ez szombaton 

Medve községnél is. A hasznos információk begyűjtése után a CsavarGO kerékpártúrán közel 

százan kerékpárra pattantak majd találkoztak a Hobbikerékpárosok Országos Klubja győri 

csoportjának tagjaival, akik ezen a hétvégén áttekertek a Csallóköz déli csücskébe. A 

szigetközieket vadgulyással fogadták a szervezők és a helyi vadászok, majd megtekintették a 

medvei árvíz emlékművét és a csallóközi állatvilág megismerésével folytatódott a baráti 

program, amelyet, mint a szervezők kérdésünkre elárulták, továbbiak követnek majd a határ 

mindkét oldalán. 

 

Ipolyságon zárult a helyi értékekre összpontosító IpolyFeszt 
2024. július 8. – Felvidék.ma 

Egy hónap alatt két ország nyolc településén zajlott le az idei IpolyFeszt fesztiválsorozat. A 

negyedik alkalommal megrendezett programsorozat az Ipoly mente kultúrájára, 

hagyományaira, történelmi és épített örökségére összpontosított. A rendezvényfolyam 

Ipolyságon ért véget július 7-én. Az idei IpolyFeszt június 7-én kezdődött Szobon. A 

Dunakanyarban az Ipoly torkolatánál található településen kétnapos műsorral indult el a 

fesztivált. Szob mellett Ipolydamásd, Kemence, Márianosztra, Vámosmikola és Nagybörzsöny 

csatlakozott a magyarországi oldalon. Az IpolyFeszt nem titkolt célja a Börzsöny és vidéke, 

valamint az Ipoly mente természeti kincseinek, hagyományainak bemutatása. 

 

Kürti találkozó, határon innen és túl 
2024. július 8. – Új Szó 

Háromnapos rendezvény keretében látta vendégül a hazai Csallóközkürt a baráti „Kürt” 

községeket. Szlovákiából és Magyarországról összesen öt település küldöttei érkeztek hozzájuk. 

A Kürt települések baráti szövetsége tavaly volt 30 éves, maga a nemzetközi találkozó pedig 
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jövőre ünnepli 30. jubileumát, a koronavírus miatt ugyanis két évet ki kellett hagyniuk. Rábey 

Anikó, Csallóközkürt polgármestrere elmondta, hogy mindegyik jelenlévő község vezetése hisz 

az összefogás fontosságában, hogy mindazt, amit a településeikért tesznek, családjukért, 

jövőjükért és gyermekeikért teszik. 

 

A Kingfishers lett HashtagKN és a 10. Szlovákiai Magyar Könnyűzenei Szemle 

legjobbja 
2024. július 8. – Új Szó 

A Tiszti Pavilon előtti téren rendezték meg hétvégén a HashtagKN és a 10. Szlovákiai Magyar 

Könnyűzenei Szemle könnyűzenei tehetségkutatók összevont döntőjét – közölte az főszervező 

Egressy Béni Városi Művelődési Központ (EBVMK). Mellettük a SZMAZE, az Öröm a zene és 

a Peron Music Alapítvány voltak a társszervezők. A pénteki napon négy előadó lépett fel: a jókai 

Totalica, a csallóközi és mátyusföldi muzsikusok alkotta CloudBurst, a komáromi José LIVE és 

az ipolysági Kingfishers. Szombaton pedig a budapesti és zselízi zenészekból álló Nepertu, a 

bősi Afium és a tatai Chowteez foglalhatta el a színpadot. A színpadi produkciókat négyfős zsűri 

értékelte, s a Kingfisherst minősítették a legjobbnak. 

                       
A tartományi vezetőkkel egyeztetett a VMSZ elnöke 
2024. július 8. – PannonRTV 

A kormányzati együttműködés fontosságáról, a helyi önkormányzatok fejlesztéséről és a 

közműprojektek megvalósításáról tárgyalt ma Újvidéken Juhász Bálint, a Tartományi 

Képviselőház elnöke és dr. Pásztor Bálint, a VMSZ elnöke. Értékelték Szabadka és a tartományi 

kormány közti partnerségi együttműködést, melynek eredményeként számos sikeres projektet 

valósítottak és valósítanak meg a közműfejlesztés, a gazdaság, az egészségügy és az oktatás 

területén is. A tartományi kormány elnökével, Maja Gojković is tárgyalt ma dr. Pásztor Bálint, 

a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke. A témák között szerepelt a magyar közösség 

szempontjából fontos vajdasági fejlesztési projektek és a közös munka megvalósításának 

részletei. 

 

Vége a találgatásoknak, kiderült, kik vezetik holnaptól Szabadkát 
2024. július 9. – PannonRTV 

Holnaptól Góli Csilla lesz Szabadka alpolgármestere, a képviselő-testület elnöke pedig 

Gyivánovity Dániel - mondta el a Szabadkai Magyar Rádió Napindító című műsorában dr. 

Pásztor Bálint. A Vajdasági Magyar Szövetség elnöke kiemelte, hogy mindenhol sikerült 

megőrizni a hídfőállásokat. Ennek kapcsán pedig hozzátette, hogy ezekben a kérdésekben 

nincs automatizmus, és nem égből pottyannak ezek a tisztségek, eredmények kellettek és 

kellenek hozzá. Szavai szerint egy pillanatban úgy tűnt, hogy nem sikerül minden pozíciót 

biztosítani, végül azonban az eredményeknek és a kitartó koalíciós tárgyalásoknak 

köszönhetően sikerült mindezt biztosítani.  Kiemelte, hogy a szabadkai Városi Tanácsban 

Fe
lv

id
é

k
 

V
a

jd
a

sá
g

 

https://ujszo.com/regio/a-kingfishers-lett-hashtagkn-es-a-10-szlovakiai-magyar-konnyuzenei-szemle-legjobbja
https://ujszo.com/regio/a-kingfishers-lett-hashtagkn-es-a-10-szlovakiai-magyar-konnyuzenei-szemle-legjobbja
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/tartomanyi-vezetokkel-egyeztetett-vmsz-elnoke
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/vege-talalgatasoknak-kiderult-kik-vezetik-holnaptol-szabadkat


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. július 9. 

 

 

Bognár Pásztor Hajnalka, Ercsi Hargita és Tóth Róbert végeznek majd fontos feladatot. Matin 

Hajnalka és Magosi Zsuzsanna maradnak a polgármester segédei. A polgármester a VMSZ 

elnökének információi szerint Stevan Bakić marad. 

 

Kovács Elvira: Bízunk benne, hogy a magyar elnökség alatt megnyílik a 3. klaszter 
2024. július 8. – Vajma.info 

Magyarország az Európai Unió Tanácsának soros elnöksége alatt elkötelezett a Nyugat-Balkán 

államainak európai integrációja iránt, és támogatni fogja azt. Tagadhatatlan, hogy a 

geopolitikai helyzet miatt a térség függőben van, de reméljük, hogy az elnökség alatt sikerül 

megnyitni a versenyképességre és és inkluzív növekedésre vonatkozó 3-as klasztert – jelentette 

ki Kovács Elvira, a szerb parlament, illetve az Európai Integrációs Bizottság elnöke. 

"Októberben vagy novemberbenben kapjuk meg a jelentést az Európai Bizottságtól, és majd 

harmadszor is elhangzik, hogy készen állunk erre a klaszterre, ami nem politikai és nem is 

érzékeny téma. Valóban az európai integrációs folyamatokon dolgozunk, és ennek a fejezetnek 

a megnyitása lendületet adna a bővités terén” – mondta a Večernje novostinak adott 

interjújában Kovács Elvira. 

 

Megkezdődött az MNT szerb nyelvi képzése Vajdaság több településén 
2024. július 8. – Vajma.info 

Hétfő reggel tartották a szabadkai Svetozar Marković Gimnáziumban a Magyar Nemzeti 

Tanács intenzív szerb nyelvi képzésének hivatalos megnyitóját. Ebben az évben a tanfolyamot 

július 8-e és 19-e között szervezik meg Szabadkán, Magyarkanizsán, Zentán, Adán, Óbecsén, 

Topolyán, és Temerinben. A program az utolsó középiskolai évüket szeptemberben kezdő 

tanulókat célozza meg, akik egyben a továbbtanulásukat is tervezik, de részt vehetnek azok is, 

akik Magyarországon fejezték tanulmányaikat és most Szerbiában vállalnának munkát. A 

hivatalos megnyitón Fremond Árpád, a Magyar Nemzeti Tanács elnöke köszöntötte a 

jelenlevőket, aki többek között elmondta: a kurzus célja, hogy a leendő főiskolások, 

egyetemisták olyan nyelvtudásra tegyenek szert, amely birtokában a továbbiakban 

zavartalanul folytathatják tanulmányaikat. Az intenzív nyelvi képzés beszédcentrikus, a 

szókincsbővítésre, a kommunikációra, a funkcionális nyelvhasználatra fókuszál. 

 

Macskovity Martin: „Készen állunk” 
2024. július 8. – PannonRTV 

Utolsó szakaszához érkezett a szerbiai evezősök olimpiai felkészülése. A csapat készen áll a 

párizsi megmérettetésre - hangzott el a mai sajtótájékoztatón. Macskovity Martin Nikolaj 

Pimenovval indul majd párosban az ötkarikás játékokon. Ennek kapcsán a szabadkai 

származású versenyző elmondta, jól felkészültnek érzik magukat annak ellenére, hogy nem 

sokat versenyeztek még együtt Nikolajjal. „Úgy gondolom, hogy készen állunk. Elég jól 

felkészültünk az elmúlt időszakban. Annak ellenére is, hogy Nikolaj és én még csak másfél 

hónapja szereztük meg az olimpiai kvótánkat, nem versenyeztünk még együtt túl sokat, de az 

elmúlt egy hónap kitűnő volt. Jó formában vagyunk, egészségesek vagyunk. Ma utazunk 
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https://www.vajma.info/cikk/szerbia/34318/Kovacs-Elvira-Bizunk-benne-hogy-a-magyar-elnokseg-alatt-megnyilik-a-3_-klaszter.html
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/29745/Megkezdodott-az-MNT-szerb-nyelvi-kepzese-Vajdasag-tobb-telepulesen.html
https://pannonrtv.com/rovatok/sport/macskovity-martin-keszen-allunk
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Franciaországba, ahol még két hétig készülhetünk, mielőtt elmegyünk az olimpiai faluba. 

Elégedett vagyok azzal, ahogy a csónak megy és készen állunk arra, hogy versenyezzünk a 

többiekkel.” 

 

Szőnyeget szőnek a tornyosi kézműves táborban 
2024. július 8. – PannonRTV 

A korongozással és a kosárfonással is megismerkedhetnek gyerekek a helyi Magda-lakban. 

A régi mesterségek táborát nyolcadik alkalommal szervezték meg Tornyoson. A helyi gyerekek 

mellett a környező településekről, Csantavérről, Zentáról és Keviből is érkeztek résztvevők. 

Gyolai Fanni, Csantavér: „Nekem nagyon tetszik a mai nap, már társasjátékoztam és most 

pedig fonok. Egy csillag karácsonyfa díszt készítünk, és már tavaly is voltam a táborban.” A 

hagyományőrző szakkör iránt évről évre nagyobb az érdeklődés. Az egyhetes tábor minden nap 

délelőtt 9-től 14 óráig tart. A résztvevőket uzsonnával várják. Simon Julianna, kézműves 

oktató: „Ezek a gyerekek most pont abban a korban vannak, hogy minden érdekli őket, felkelti 

a figyelmüket, így nagyon könnyű velük dolgozni. Mindenki mindent ki akar próbálni, így ha 

most nem mutatjuk meg ezeket a technikákat, később nem biztos, hogy kérni fogja. Tehát 

ebben az életkorban nagyon is érdemes nekik megmutatni.” 

 

Futó- és úszómaratont tartanak Magyarkanizsán 
2024. július 8. – PannonRTV 

Augusztus 10-én várják a futókat és az úszókat. A délelőtti órákban az úszóversenyek kerülnek 

megszervezésre, míg délután a futómaratont tartják meg. Kónya Róbert, a maraton 

koordinátora: „A nevezési díj a 200 méteres és az 570 méteres úszásnál, valamint a 900, 1 400 

és 2 600 méteres futásnál kétezer dinár lesz. Itt megtartottuk a tavalyi árakat, fiatalok fognak 

futni, és számunkra fontos, hogy fiatal korban elkezdjék a futást, és a maraton rendszeres 

résztvevői legyenek. A 3 kilométer úszáson, a 4 kilométeres futáson és a 10 kilométeres futáson, 

valamint a magyarkanizsai speciális aquatlonon, ami 3 kilométer úszást és 10 kilométer futást 

tartalmaz, 2 500 dinár lesz a nevezési díj. Online július 31-ig lehet nevezni. Aki esetleg később 

gondolja meg magát, az a helyszínen is tud nevezni.” 

 

Pizzamesternek állt a világbajnok tekéző a Családi napon Óbecsén 
2024. július 8. – PannonRTV 

Harmadik alkalommal tartottak vasárnap délután Családi Napot az óbecsei radarállomáson. A 

rendezvényt a Vajdasági Magyar Szövetség óbecsei szervezete és a Sólyom Hagyományőrző 

Egyesület szervezte. Három hónapos kislányával és a feleségével érkezett az óbecsei Családi 

Napra a világbajnok tekéző, Zavarkó Vilmos. Jelenleg Olaszországban játszik, ott lett a hobbija 

a pizzasütés. „Sok éven keresztül tanulmányoztam a tésztavezetést, meg mindent, és most, 

hogy itthon vagyunk, gondoltam, a barátaimat meglepem egy kis pizzával.” A rendezvényen 

disznópörkölt-főzőverseny is volt. A legfiatalabb, Slepp nevű csapat először vett részt ilyen 

versenyen. Jung Anna, Óbecse: „Szerintem jó esélyeink vannak, de nem is a díj a fontos, hanem 

a részvétel, és hogy jól érezzük magunkat, akkor lesz egy értékes időtöltés ebből a mai napból.” 
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https://pannonrtv.com/rovatok/szines/szonyeget-szonek-tornyosi-kezmuves-taborban
https://pannonrtv.com/rovatok/sport/futo-es-uszomaratont-tartanak-magyarkanizsan
https://pannonrtv.com/rovatok/szines/pizzamesternek-allt-vilagbajnok-tekezo-csaladi-napon-obecsen
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Kedden is maradnak a 10-12 órás áramszünetek 
2024. július 8. – KISZo.net 

A Zakarpattyaoblenergo megyei áramszolgáltató közzétette a július 9-re tervezett óránkénti 

áramkimaradások ütemtervét. A vállalat tájékoztatása szerint kedden előreláthatóan 10-12 

órányi áramszünetre kell számítani. Bővebb információ az áramkimaradásokról a megyei 

áramszolgáltató hivatalos oldalán érhető el. A szolgáltató figyelmeztet, az áramszünetek hossza 

és az ütemterv is módosulhat. 

 

Hungarikumok gyűjteményét mutatták be Beregszászban 
2024. július 8. – Kárpátalja.ma 

Magyarország Európai Unió Tanácsában betöltött soros elnöksége alkalmából Magyarország 

Beregszászi Konzulátusának jóvoltából Hungarikumok gyűjteménye című kiállítás érkezett 

Kárpátaljára. Helyszínül a Mathias Corvinus Collegium (MCC) Beregszászi Képzési 

Központjának nagyterme szolgált, ahol méltóképpen szervezték meg a kiállítás megnyitóját 

július 8-án. A fotókat Magyarország Agrárminisztériuma és a Hungarikum Bizottság 

bocsátotta a szervezők részére. Buczkó István, Magyarország Beregszászi Konzulátusának 

konzulja beszédében felhívta a figyelmet arra, hogy már a hungarikum fogalma is hungarikum, 

hiszen nem ismerünk más olyan országot, ahol a nemzet egyedi értékeit, csúcsteljesítményeit 

külön rangra emelik. 

 

Elkezdődtek a KMNE lovastáborai 
2024. július 8. – karpataljalap.net 

A Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesülete (KMNE) szervezésében ismét kezdetét vették 

a nyári lovastáborok. A KMNE azon túl, hogy egyesíti és támogatja a Kárpátalján élő magyar 

nemzetiségű nagycsaládosokat, számos közösségerősítő lehetőséget kínál a tagcsaládjai 

számára, melyek idén nyáron is rengeteg élménydús program közül válogathatnak. Július 1-

jén kezdetét vette az egyesület egyik legnépszerűbb programja, a nagyszőlősi Szelíd 

Lovasközpontban megtartott lovastábor. A tábor négy turnusban, négy héten keresztül zajlik 

július folyamán ‒ a hétvégék kivételével ‒, minden héten 20 gyerek részvételével. 
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https://kiszo.net/2024/07/08/kedden-is-maradnak-a-10-12-oras-aramszunetek/
https://karpatalja.ma/kultura/kulturalis-hirek/hungarikumok-gyujtemenyet-mutattak-be-beregszaszban/
https://karpataljalap.net/2024/07/08/elkezdodtek-kmne-lovastaborai
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. július 8. – Kossuth Rádió 

 

Véget ért a harmadik Rákóczi Szabadegyetem, amelyet a Rákóczi Szövetség a sátoraljaújhelyi 

közéleti táborában rendezett a múlt hétvégén. A szabadegyetemen az aktuális magyarországi 

és közép-európai közéleti, gazdasági, kulturális témákat vitatták meg. A nemzetpolitika és a 

háború hatása ezúttal is a kiemelt témák között szerepelt. Iváncsik Attila riportja. 

 

 „Hitében erős, erkölcsében tiszta, önazonosságában szilárd ifjúságot akarunk!” Akárcsak 1931-

ben, most szombaton is ezzel a jelmondattal szervezték meg Csíkszeredában és Csíksomlyón 

az Ezer Székely Leány Napját. Az első találkozót 93 évvel ezelőtt a Szociális Testvérek 

Társaságának tagjai, a csíksomlyói ferences szerzetesek és Domokos Pál Péter néprajzkutató 

indította el. A hagyományőrző rendezvény résztvevői szombaton, Csíkszereda főterén 

gyülekeztek, ahonnan egy közös tánc után szekerekkel és lóháton a csíksomlyói 

kegytemplomhoz vonultak. Ott szentmisén vettek részt, majd a Kis-és Nagysomlyó-hegy 

közötti téren, a Hármashalom-oltárnál folytatódott a program. 30 település 36 

néptánccsoportja mutatta be előadását. 

    

Az érmelléki lápvidék rekonstruálását és megörökítését tűzték ki célul a nagyváradi Partiumi 

Keresztény Egyetem reklámgrafika szakos hallgatói. Ehhez a vizuális megjelenítés különböző 

formáit használják, fotót, animációt, videófelvételeket. 3D-s nyomtatóval mindenki számára 

elérhetővé és megfoghatóvá teszik az egykori tárgyakat, munkaeszközöket. A projekt 

megvalósítását úgy képzelik el, hogy filmecskéken, animációkon, történeteken keresztül 

bemutatják az egykori tájat, az ott élő emberek mindennapi életét, munkáját, a körülöttük lévő 

élővilágot. Az anyagot mindenki számára elérhetővé teszik. Majdnem két évtizede egy 

érmelléki gazda, aki tanúja volt a lecsapolásoknak, saját földterületének egy részét 

visszamocsarasította, visszahozva egy darabot az egykori lápvidékből. Oda látogattak ki az 

egyetemisták, hogy élőhelyükön figyelhessék meg az egykor ott nagy tömegben élt állatokat, 

növényeket. A fiatalok a modern technika és a művészet erejével próbálják megeleveníteni az 

egykori élővilágot és a természettel együtt élő pákászokat, csíkászokat. Ionescu Nikolett 

riportja. 

 

Két díjat is kapott a Kárpátaljai Megyei Magyar Drámai Színház a Magyar Színházak 36. 

Kisvárdai Fesztiválján. A seregszemlén a kárpátaljai teátrum Gogol Háztűznéző című 

előadásával lepte meg a közönséget. A mű eredeti szereposztásában hét férfi és négy női szerep 

van. Az előadás különlegessége, hogy a háború miatt, most egy kivételével, a férfi szerepeket is 

nők játszották. 

 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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A Nagyok ma esti adásának a vendége Raffai Judit néprajz- és népmesekutató lesz, aki a 

szabadkai Magyar Tannyelvű Tanítóképző Kar docense. A népmesekincs gyűjtése és 

népszerűsítése érdekében végzett tudományos és ismeretterjesztő tevékenysége 

elismeréseként kiérdemelte a Magyar Arany Érdemkereszt kitüntetést. Ternovácz István 

beszélgetett vele. 


